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 »محمد آقاجانلو« مدیرعامــل و رئیس هیات عامل  
ســازمان توسعه و نوســازی معادن و صنایع معدنی 
»ایمیدرو« با همراهی جمعی از مدیران صنعتی استان با 
استاندار هرمزگان دیدار کرد. محمد آشوری تازیانی در 
این نشست با اشاره به ناترازی انرژی در کشور و استان، 
اظهار کرد: شیوه ها و روش های توزیع انرژی در کشور 

هنوز به شکل سنتی است و باید اصلاح شود. 
وی ابا اشاره به طرح های موفق کنسرسیومی برای تامین 
آب شرب، افزود: از این مدل می توان برای تامین دیگر 

صورت های انرژی نیز استفاده کرد. 
نماینده عالی دولت در استان هرمزگان با تاکید بر لزوم 
نقش آفرینی ایمیدرو بر طرح های برداشت آب صنایع 
فلات مرکزی، بیان کرد: باید جلوی اتلاف منابع توسط 
برخی صنایع در کشور گرفته شود و در این بین ایمیدرو 

باید اعمال حکمرانی کند. 
آشوری تازیانی به مدل طرح ساماندهی پساب فاضلاب 

بندرعباس نیز اشاره کرد و گفت: چنین طرحی تضمینی 
برای بقای صنعت و تولید آب شرب است. 

وی با انتقاد از عدم رعایت آمایش سرزمینی در استقرار 
صنایع طی سنوات گذشته، افزود: نقش و نسبت مناطق 
توسعه گرا در توسعه محلی باید مشخص شود و جلوی 

صدمات زیست محیطی نیز گرفته شود. 
اســتاندار هرمزگان تاکید کــرد: حکمرانی در مناطق 

صنعتی به خصوص صنایع معدنی باید بازتعریف شود 
چرا که نمی شود صنعتی دارای منابع سرشار باشد اما 
نقش خود را در ابعاد و عرصه های مختلف ایفا نکند. 

آشوری تاکید کرد: من معتقد به کریدور صنعتی هستم 
و نقطه ثقل این مهم نیز بندرعباس اســت و می توانیم 
هرمزگان را به مرکز ارزش افزایی بسیاری از حوزه ها 

تبدیل کرد.

استاندار هرمزگان؛استاندار هرمزگان؛

        اقتصاد کیش -   استاندار هرمزگان 
با تأکید بر لزوم باز تعریف حکمرانی ایمیدرو 
در مناطق صنعتی، گفت: نقش و نسبت صنایع 

در توسعه محلی مشخص شود.

نقش و نسبت صنایع در توسعه محلی مشخص شود

اقتصاد کیش -    مدیر آموزش و پرورش شهرســتان قشــم از افزایش ۶۵ درصدی 
تقاضای دانش آموزان این شهرستان مرزی برای شرکت در مرحله نخست المپیاد علمی 

امسال نسبت به مدت مشابه در سال گذشته خبر داد.
حسین رنجبر گلشواری افزود: آزمون المپیاد علمی دانش آموزی این شهرستان مرزی 
با شــرکت ۴۹ دانش آموز )۴۱ دختر و هشــت پسر( بزرگ ترین جزیره ایرانی خلیج 

فارس آغاز شده است.
وی ادامه داد: این آزمون ویژه دانش آموزان مقطع متوسطه )دوره دوم( در ۱۰ رشته هوش 
مصنوعی، رایانه، شیمی، نجوم، سلول های بنیادی، فیزیک، ریاضی، اقتصاد، ادبی، علوم 
و فناوری، نانو و زیست شناسی است که در ۲ نوبت صبح و بعدازظهر در کانون شهید 

غلامشاه ذاکری شهر قشم برگزار می شود.
مدیر آموزش و پرورش شهرســتان قشــم توضیح داد: بر حسب تعداد دانش آموزان 
شــرکت کننده در مرحله نخست این پایش علمی یک حوزه امتحانی برگزاری این 

المپیاد را برعهده دارد.
رنجبر گلشواری اضافه کرد: برگزیدگان مرحله اول این المپیاد در آزمون مرحله دوم 
که در مرکز استان هرمزگان برگزار می شود شرکت و پس از موفقیت در این مرحله 
به مرحله کشوری معرفی و منتخبان این مرحله نیز به عضویت تیم المپیاد کشور برای 

شرکت در مسابقات علمی جهانی اعزام می شوند.
وی گفت: المپیادهای علمی دانش آموزی، به آزمونی اطلاق می شود که هر ساله در 

سطح دانش آموزان دبیرستانی در کشور برگزار می شود.
مدیر آموزش و پرورش شهرســتان قشــم بیان کرد: هدف از برگزاری این آزمون، 
شکوفایی استعداد دانش آموزان ایرانی و در نهایت انتخاب تیمی حداکثر ۶ نفره برای 

شرکت در المپیادهای علمی بین المللی است.
وی یادآور شد: در حال حاضر، المپیادهای ادبی و علمی دانش آموزی در کشور در ۱۴ 
رشته رایانه، علوم زمین، شیمی، جغرافیا، ریاضی، مدیریت، اقتصاد و حکمرانی، نجوم 
و اختر فیزیک، سواد رسانه ای، فیزیک، علوم و فناوری نانو، زیست شناسی، هوش 

مصنوعی، ادبی و سلول های بنیادی و پزشکی بازساختی برگزار می شود.
رنجبر گلشواری تصریح کرد: در حال حاضر نهاد برگزاری این رقابت علمی در ایران 
مرکز ملی پرورش استعدادهای درخشان و دانش پژوهان جوان است که زیر نظر وزارت 

آموزش و پرورش اداره می شود.
در سال تحصیلی ۱۴۰۴ -۱۴۰۳ بیش از ۳۲ هزار دانش آموز در شهرستان قشم تحصیل 
می کنند که از این تعداد ۱۹ هزار ۳۸۷ دانش آموز در مقطع ابتدایی، هفت هزار و ۳۲۹ نفر 
متوسطه اول و چهار هزار و ۵۴۱ نفر نیز در مقطع متوسطه دوم به تحصیل می پردازند.

مدیر آموزش و پرورش شهرستان قشم خبر داد:

افزایش ۶۵ درصدی تقاضای دانش آموزان 
قشمی برای شرکت در المپیاد علمی

 

اقتصاد کیش -      نماینده مردم قشــم، بندرعباس، 
بوموسی، حاجی آباد و بندرخمیر در مجلس، احداث 
بندرگاه نخل ناخدا را خواسته ای دیرینه و به حق مردم 
هرمزگان دانســت و گفت: پس از گذشت ۱۹ سال از 
آغاز مطالعات این طرح، مردم همچنان منتظر بازخورد 

و تحقق اهداف آن هستند.
فاطمه جراره در حاشیه بازدید از بندرگاه نخل ناخدا با 
اشاره به نگاه عمیق رهبر انقلاب به توسعه دریامحور 
اظهار داشــت: این نگاه باید مبنــای قانون گذاری، 
سیاست گذاری و تصمیم گیری های وزارتخانه ها و 
نهادهای اجرایی باشد چرا که اجرای دقیق طرح های 
دریایی باید به رفع مشــکلات معیشتی مردم منطقه 

کمک کند.
نماینده مردم قشم، بندرعباس، بوموسی، حاجی آباد و 
بندرخمیر در مجلس، احداث بندرگاه نخل ناخدا را 
خواســته ای دیرینه و به حق مردم هرمزگان دانست و 
گفت: پس از گذشــت ۱۹ سال از آغاز مطالعات این 
طرح، مردم همچنان منتظر بازخورد و تحقق اهداف 

آن هستند.
وی بــر لزوم اجرای به موقع طرح های گردشــگری 
دریایی برای جلوگیــری از هدر رفت منابع و رونق 
اقتصاد و معیشــت مردم تأکید کرد. جراره با اشاره به 
اینکه شغل بسیاری از مردم محله نخل ناخدا صیادی 
است، بر اهمیت در نظر گرفتن مسائل زیست محیطی 
در طرح هــای توســعه تأکید کرد و افــزود: اهداف 

گردشــگری نباید به گونه ای باشد که آسیب های آن 
متوجه مردم شود.

وی با اشاره به ظرفیت اقتصادی بندرگاه نخل ناخدا در 
توسعه گردشگری دریایی و به ویژه جزیره هرمز، بر 
ضرورت وجود پیوست فرهنگی برای این طرح تأکید 
کرد و خواســتار توجه به ظرفیت های مردم بومی در 
محله نخل ناخدا و نظارت دقیق بر طرح های دریامحور 

شد.
بنــدرگاه نخل ناخدا، یکــی از بزرگترین طرح های 
گردشــگری دریایی در شرق بندرعباس است که با 

هدف کاهش ترافیک دریایی، دسترسی آسان به جزیره 
هرمز، ایمن سازی سفرهای دریایی و رونق گردشگری 
در حال احداث است این طرح در هفت مرحله شامل 
بخش های مختلفی از جمله سایت پشتیبانی، تفریحات 
مارینا، بوستان فرهنگ بومیان و اسکله تفریحی طراحی 

شده است.
شایان ذکر اســت، استان هرمزگان با داشتن ۷۱ بندر 
تجاری، صیادی و چند منظوره و ۱۵ بندر مسافری و 
گردشگری نقش اساسی در مبادلات اقتصادی جنوب 

کشور ایفا می کند.

۱۹ سال مطالعه برای احداث بندرگاه "نخل ناخدا"!

اقتصاد کیش -     رئیس شــورای اســلامی روستای سهیلی از افزایش ۱۸ درصدی 
بازدید گردشگران از جنگل حرا سهیلی در دی ماه ۱۴۰۳ نسبت به مدت مشابه سال 

گذشته خبر داد.
عبدالمجید صلغی سهیلی اظهار داشت: “در دی ماه ۱۴۰۲ تعداد ۳۲ هزار نفر از اسکله 
گردشگری روستای نمونه گردشگری سهیلی برای بازدید از جنگل حرا استفاده کردند.
این رقم در دی ماه ۱۴۰۳ به ۳۸ هزار نفر رسید که رشدی ۱۸ درصدی را نشان می دهد.

وی با اشاره به اهمیت جنگل حرا به عنوان یکی از جاذبه های منحصربه فرد طبیعی کشور، 
افزود: “این افزایش نشان دهنده توجه بیشتر گردشگران به ظرفیت های طبیعی روستای 
سهیلی است. با برنامه ریزی و ایجاد زیرساخت های مناسب، شاهد رشد بیشتری در 

جذب گردشگر خواهیم بود.”
صلغی سهیلی در پایان تأکید کرد: “شورای روستا تلاش دارد تا با بهبود امکانات رفاهی 

و توسعه خدمات گردشگری، شرایط بهتری را برای گردشگران فراهم کند.”

رئیس شورای اسلامی روستای سهیلی خبر داد؛ 

افزایش ۱۸ درصدی بازدید گردشگران 
از جنگل حرا سهیلی در قشم

اقتصاد کیش -     شهردار بندرعباس گفت: شهرداری بندرعباس به دنبال این است که 
این شهر را به عنوان شادترین شهر ایران معرفی کند.

مهدی نوبانی شهردار بندرعباس، در نشست با خبرنگاران، برنامه های خود را تحت 
عنوان "از عید مبعث تا دهه فجر" اعلام کرد. این برنامه ها شــامل افتتاح پروژه های 
عمرانی، ورزشی و فرهنگی در سطح شهر است که با هدف ارتقای سطح کیفی خدمات 

شهری و رفاه شهروندان به بهره برداری می رسند.
شهردار بندرعباس، پروژه های شاخص شهرداری را از عید مبعث تا دهه فجر ۱۴۰۳ 
تشریح کرد. وی با تاکید بر لزوم ایجاد امید و نشاط در جامعه، گفت: این پروژه ها نماد 
توجه مدیریت شهری به ارتقای زیرساخت ها و بهبود کیفیت زندگی شهروندان هستند.
نوبانی گفت: یکی از مهم ترین پروژه های این دوره، افتتاح پارک اوتیسم در بلوار ساحلی 
بندرعباس است. این پارک با اعتباری بالغ بر ۱.۶ میلیارد تومان و مساحت ۱۷۰۰ متر 
مربع شامل امکاناتی مانند فنس کشی، نصب ست بازی، چمن مصنوعی، تیرک دروازه، 
درختکاری، نصب روشــنایی، و نیمکت های نورپردازی شــده خواهد بود. سکوی 

نشیمن برای تماشاگران نیز در این پروژه پیش بینی شده است.
وی افزود: در حوزه ورزشی، چندین پروژه مهم آماده بهره برداری است. سالن ورزشی 
آزادشهر ویژه معلولین در ۱۲ بهمن افتتاح می شود که امکاناتی مانند پارکینگ حاشیه ای، 
آب نما، فضای بازی کودکان، و مسیر پیاده روی در آن لحاظ شده است. زمین ورزشی 
نخل پیرمرد نیز با اعتباری ۱.۰۲ میلیارد تومانی و مساحت ۷۷۰ متر مربع به بهره برداری 

خواهد رسید.
نوبانی عنوان کرد: زمین ورزشی سایت مینو در شهرک پیامبر اعظم نیز از دیگر پروژه های 
شاخص است که در ۱۰ بهمن افتتاح می شود. این پروژه شامل زمین ورزشی، فضای 
بازی کودکان، و دیوار ســرگرمی اســت و با اعتباری بالغ بر ۳.۴ میلیارد تومان ساخته 

شده است.
وی افــزود: یکی از مهم ترین پروژه های کلنگ زنــی این دوره، مجموعه رصدخانه 
هوشــمند پلانتاریوم بندرعباس است. این مجموعه، اولین و تنها رصدخانه مدرن و 
هوشــمند کشور اســت که امکان استفاده روز و شب را فراهم می کند. همچنین، این 
 Alpha" مجموعه بزرگ ترین رصدخانه خورشــیدی آماتوری کشور با تلسکوپ

هیدروژن" خواهد بود.
نوبانــی گفت: ادامه بلوار جانباز عباســی با طول ۴۲۰ متر و عرض ۳۰ متر، شــامل 
جدول گذاری، زیرسازی و آسفالت، پیاده روسازی، و روشنایی معابر است که با اعتباری 
بالغ بر ۱۰ میلیارد تومان به بهره برداری می رسد. کلنگ زنی پروژه بوستان حاشیه ای بلوار 
شهید رجایی نیز از دیگر اقدامات مهم است که مساحتی بالغ بر ۲ هکتار را در بر می گیرد.
وی اشاره کرد: پروژه شهرک صنفی صنوف آلاینده، با اعتباری بالغ بر ۲.۹ میلیارد تومان 
و مساحت ۲۸۰ متر مربع، کلنگ زنی می شود. این پروژه در راستای ساماندهی مشاغل 

آلاینده و بهبود محیط زیست شهری طراحی شده است.
بهسازی بوستان شهدا، پارک آزادگان و دیگر فضاهای سبز شهری با اعتباری ۵ میلیارد 
تومانی در حال انجام است. این پروژه ها شامل نصب آب نماهای موزیکال، بهسازی 
روشــنایی، تعمیر پیاده روها، و ایجاد فضای بازی کودکان اســت. نوبانی، شهرداری 
بندرعباس با برگزاری جشن بزرگ مبعث در ۸ بهمن ساعت ۱۸:۳۰ در پارک شهدا 
و پارک آزادگان، برنامه های این دوره را با محوریت نشاط اجتماعی آغاز خواهد کرد.

شهردار بندرعباس خبر داد: 

افتتاح پروژه های شهرداری بندرعباس
 از عید مبعث تا دهه فجر

اقتصاد کیش -    نخستین نمایشگاه محصولات غذایی، 
ماشــین آلات و صنایع وابسته با هدف ارتقا صنعت 
غذا در اســتان هرمــزگان و ظرفیت ها و توانایی های 
محصولات غذایی، در محل دائمی نمایشــگاه های 

بین المللی بندرعباس آغاز به کار کرد.
رییس ســازمان صنعت، معدن و تجارت هرمزگان 
در حاشــیه آغاز به کار این نمایشــگاه اظهار کرد: این 
نمایشگاه با حضور شرکت های محصولات غذایی، 
ماشین آلات و صنایع وابسته از استان های هرمزگان، 
اصفهان، مرکزی، البرز، آذربایجان غربی و آذربایجان 

شرقی دایر شده است.
خلیل قاسمی بیان کرد: ارتقای صنایع غذایی استان در 
زمینه فروش و بازرگانی، تولید، توسعه سرمایه گذاری 
در زمینه صنایع غذایی، بهداشــت و زیرساخت ها از 

اهداف اصلی این نمایشگاه است.
وی با اشاره به اینکه این نمایشگاه شامل ۵۰ غرفه و به 
متراژ چهار هزار متر است، ادامه داد: در حاشیه نماشگاه 
پنل های تخصصی آرد کامل - نان ســالم، استاندارد 
سازی غذاهای محلی، دوره ی توانمندسازی پخت نان 
سبوس دار با آرد کامل با هدف ارتقای سطح کیفیت و 

سلامت جامعه برگزار می شود.
رییس ســازمان صنعت، معدن و تجارت هرمزگان 
یادآور شد: شهروندان می توانند از نخستین نمایشگاه 
محصولات غذایی، ماشــین آلات و صنایع وابسته تا 
روز سه شنبه ۹ بهمن ماه سالجاری از ساعت ۱۶ تا ۲۲ 

بازدید کنند.
رییس اداره صنایع غیرفلزی سازمان صنعت، معدن و 
تجارت هرمزگان نیز گفت: نخستین نشست تخصصی 
در حاشیه نمایشگاه مواد غذایی، هفتم بهمن ماه با عنوان 
»آموزش آرد کامل و نام سالم« توسط استاد محمدرضا 
خواجه نایب رییس انجمن علوم و فنون غلات اصفهان 
و تعدادی از خبرگان این حوزه در استان با هدف آشنایی 
بیشتر با خواص آرد کامل و نحوه پخت نان سالم برگزار 

شد.
مریم معماری، دومین نشســت تخصصی در حاشیه 

نمایشــگاه را هشــتم بهمن ماه با عنوان »بررســی 
استانداردسازی غذاهای محلی« با حضور دستگاه های 
ذیربط و اســاتید دانشــگاهی اعلام کرد و هدف این 
نشســت را آشنایی با غذاهای محلی و شروع گفتمان 
برای استانداردسازی و ارتقای تولید و فروش این غذاها 

دانست.
وی اضافه کرد: در آخرین روز نمایشــگاه نیز »دوره 
توانمندســازی پخت نان سبوســدار با آرد کامل« 
با هدف ارتقای ســطح صنعت آرد و نان در اســتان 

برگزار می شود.

 

برگزاری نمایشگاه محصولات غذایی، ماشین آلات و صنایع 
وابسته در بندرعباس   

اقتصاد کیش -     نماینده مدیران مجتمع های تجاری شــهر درگهان و مدیر مجتمع 
تجاری دودلفین با اشاره به آغاز فصل گردشگری گفت: اصناف این شهر از سازمان 
منطقه آزاد قشم خواستارند تا همچون سالهای گذشته با اتخاذ تدابیر لازم زمینه میزبانی 

مطلوب از گردشگران را فراهم کنند.
نماینده مدیران مجتمع های تجاری شهر درگهان و مدیر مجتمع تجاری دودلفین با اشاره 
به آغاز فصل گردشگری گفت: اصناف این شهر از سازمان منطقه آزاد قشم خواستارند 
تا همچون سالهای گذشته با اتخاذ تدابیر لازم زمینه میزبانی مطلوب از گردشگران را 

فراهم کنند.
حمید دریانوردپور اظهار داشــت: طبق تجربه سالهای گذشته، امسال نیز باید در ایام 
تعطیل پایان سال و نوروز منتظر حضور خیل عظیم گردشگران از اقصی نقاط کشور 

در قشم و درگهان باشیم.
وی افزود: متاسفانه درگهان در سالیان گذشته به دلیل بی توجهی های صورت گرفته به 
حل مشکلات آن، با مشکلات زیرساختی مواجه است که البته بخشی از این مشکلات 
با تلاش مدیران فعلی منطقه آزاد تا حدودی حل و فصل شده اما همچنان بخشی از این 

مشکلات به قوت خود باقی است.
مشــاور فرماندار شهرستان قشــم در امور اصناف و بازاریان تصریح کرد: برای اینکه 
بتوانیم میزبان خوبی برای گردشگران نوروزی باشیم باید از هم اکنون برنامه ریزی و 
پیش بینی های لازم را در زمینه های مختلف از سوخت تا تامین مواد غذایی و اسکان 
گردشگران و همچنین مسائل ترافیکی و پارکینگ و خدمات شهری و رفع سد معبر و 
جمع آوری دستفروشان اتباع در مواقع بحرانی داشته باشیم تا در دوران اوج شلوغی 

با مشکل مواجه نشویم.
دریانوردپور ابراز داشت: خوشبختانه همدلی و همکاری خوبی میان مسوولان و مدیران 
سازمان منطقه آزاد قشم با اصناف شهر قشم و درگهان وجود دارد و ما امیدواریم در 
ســایه این تعامل خوب و ســازنده بتوانیم مشکلات را مدیریت و خدمات خوبی به 

گردشگران ارایه دهیم.
وی از حمایتهای دکتر محمدحسینی فرماندار شهرستان قشم به عنوان نماینده عالی 
دولت و دکتر پیغامی مدیرعامل ســازمان منطقه آزاد قشــم در جهت کمک به بهبود 
وضعیت اقتصاد منطقه و پویایی بازار و صنعت گردشگری داخلی تقدیر و تشکر کرد.

توسط نماینده مدیران مجتمع های تجاری  درگهان مطرح شد؛

درخواست اصناف از منطقه آزاد قشم برای 
کمک به میزبانی بهتر در ایام نوروز

اقتصاد کیش -  معاون فرهنگی، اجتماعی و گردشگری سازمان منطقه آزاد قشم گفت: 
با هدف افزایش پذیرش دانش آموزان جزیره جهانی قشم در دانشگاه های مطرح کشور 
و رشته های مناسب، تفاهم نامه "تشکیل و اجرای کلاس های کیفیت بخشی برای کلیه 
دانش آموزان پایه دهم، یازدهم، و کلاس های تقویتی کنکور دوازدهم" میان آموزش 
و پروش منطقه آزاد و بخش مرکزی و شهاب منعقد گردید و هم اکنون در پایگاه های 

آموزشی با حضور اساتید برجسته کشوری در حال اجرا می باشد.
ادریس راموز معاون فرهنگی، اجتماعی و گردشگری سازمان منطقه آزاد قشم، امروز 
یکشنبه ۷ بهمن ماه، با اعلام این خبر بیان داشت: در جزیره قشم بیش از سه هزار و ۱۰۰ 
دانش آموز در پایه های دهم، یازدهم و دوازدهم مشغول به تحصیل هستند و آماده 
سازی این دانش آموزان برای ورود به دانشگاه های مطرح در رشته های مورد نیاز 
جزیره ضروری است و آموزش های لازم در قالب تفاهم نامه نیز شروع شده است.

وی ادامــه داد: از همین روی تفاهم نامه یادشــده  با هدف بهره گیری از اســتادان 
مجرب، برگزاری کلاس و همایش های تخصصی، مشاوره های فردی و  گروهی، 
بســته آموزشــی آنلاین در دو بخش مرکزی و شهاب با اعتباری بالغ بر ۴۰ میلیارد 

ریال منعقد گشت.
معاون فرهنگی، اجتماعی و گردشــگری ســازمان اضافه کرد: با توجه به اهمیت 
آمــوزش و پرورش در تربیت نیروی انســانی متخصص، ارتقای این نهاد همواره 
جزو رویکردهای مدیرعامل سازمان بوده و توسعه کمی و کیفی تجهیزات مورد نیاز 

مدارس و برنامه های آموزشی از سوی سازمان دنبال می شود.
وی در پایان اظهار امیدواری کرد برگزاری این دوره ها و افزایش پذیرش دانش آموزان 
قشمی در دانشگاه های معتبر و رشته های تخصصی به افزایش نیروی متخصص و 

ماندگار در جزیره کمک کند.

معاون فرهنگی، اجتماعی و گردشگری سازمان منطقه آزاد قشم 
مطرح کرد: 

برگزاری کلاس های تقویتی کنکور و 
کیفیت بخشی آموزش در جزیره قشم


